
Oświadczenie złożone 
przez senatora Eryka Smulewicza 
na 26. posiedzeniu Senatu 
w dniu 5 lutego 2009 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa 
Dariusza Wojtasika 

Szanowny Panie Prezesie! 

W związku z faktem, że ARiMR realizuje program płatności bezpośrednich, należy podkreślić, 
że płatności za rok 2008 wypłacane są zdecydowanie szybciej niż w latach ubiegłych. Do końca 
stycznia 2009 r. płatności bezpośrednie otrzymało już 75% uprawnionych rolników. Jest to 
bardzo istotne, ponieważ otrzymane środki finansowe rolnicy mogą inwestować w różnego 
rodzaju materiały do produkcji rolnej: nawozy sztuczne, paliwo, środki ochrony roślin, materiał 
siewny. 

Nasuwa się więc pytanie, jak przebiegają przygotowania do realizacji kolejnej kampanii wypłat 
płatności bezpośrednich, za rok 2009, w związku z faktem, że zbliża się termin składania 
stosownych wniosków. 

Ponadto proszę o udzielenie informacji, na jakiej zasadzie jest ustalany przez Europejski Bank 
Centralny kurs euro, w oparciu o który są naliczane płatności bezpośrednie? Czy jest możliwe, 
aby ten kurs był ustalany na taki dzień, żeby zmaksymalizowany był poziom płatności, co jest 
szczególnie istotne w roku bieżącym ze względu na realne zagrożenie kryzysem finansowym. 

Z poważaniem 
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